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Kázání 4. neděle postní  
 

Milí čtenáři tohoto kázání, je za námi dalších 7 dní omezení pohybu, činnosti a života. 

Věřím, že vám chybí různé věci, které normálně rádi děláte. Jsem na tom stejně, například 

mám rád kázání, i když ne dlouhá, ale baví mne něco sdělovat a společně vidět lidi, kteří se 

zasmějí, zapláčou a možná i usnou během mého kázání.  

Dnes je 4. postní neděle a evangelium přináší příběh člověka, který je slepý od 

narození.  Možná si někteří chcete před mým zamyšlením přečíst ten úryvek evangelia: 

najdete jej v Evangeliu sv. Jana 9,1-41         

Ještě jedna poznámka ke kázání. Opět má takových 12-13 let a nenavazuje na dnešní 

situaci. 

 

„V mé vlasti chtěl ministr zdravotnictví, aby lidé platili za návštěvu u lékaře. Lidem se 

to nelíbilo a chtěli ho odvolat. Za Brnem u dálnice jsem viděl plakát, na kterém bylo napsáno 

„stop privatizaci nemocnic“. Myslím, že problém zdraví je pro lidi důležitý, protože každý byl 

někdy nemocný nebo měl nějakého příbuzného, který byl v nemocnici. Vidíme, že nemocnice 

jsou plné lidí, kteří velmi trpí nemocemi srdce, žaludečními vředy, rakovinovými nádory, 

chorobami tlaku a mnohými jinými. Nemoc se týká každého člověka a myslím si, že je to velmi 

nepříjemná a těžká zkušenost.  

V dnešním evangeliu vidíme člověka, který byl po celý svůj život nevidomý, slepý. 

Vůbec nikdy nic neviděl. Neviděl, jak vypadají jeho rodiče, sourozenci, dům, nebe, slunce                 

a jeho vlastní tvář. Zkuste si představit, jaká to pro něho byla těžká zkouška. A ještě lidé 

říkali, že je nemocný, protože jeho rodiče zhřešili.  Když k němu přišel Ježíš, neukazoval na 

něho prstem, neobviňoval jeho ani jeho rodiče, ale učinil zázrak a vrátil mu zrak. Byl to velký 

zázrak, protože ten člověk byl slepý už od narození. Lidi to velmi rozrušilo a ptali se, jak je to 

možné. Ježíš využívá tento zázrak, aby ukázal lidem, že je ještě horší nemoc, než být slepý od 

narození. Ta nemoc je slepota srdce, kdy nevidíme Boha, že je Mesiáš, Spasitel. Kdy nevidíme 

jeho lásku.  

Před koncem kázání řeknu ještě vtip, protože dnes je čtvrtá neděle postní, neděle 

radosti. Dnes je mezinárodní svátek tchýní. Co mají společného slunce a tchýně? Ani na 

jednoho z nich se nedá dívat.“  

Amen 


